
»نس�خ نجومي« نس�خه ت�ازه اي از جابه جايي 
پول هاي ميلياردي در حوزه سلامت است. اين 
ماجرا نخس�تين بار اواخر سال گذشته از سوي 
محس�ن س�رخو، عضو هيئت مديره س�ازمان 
تأمي�ن اجتماعي ب�ا رس�انه اي كردن نس�خ 6 
ميلي�اردي يك پزش�ك عمومي مطرح ش�د و 
احمد مي�دري، مع�اون رفاه اجتماع�ي وزارت 
كار و رفاه اجتماعي از نس�خ 37 ميلياردي يك 
پزش�ك در طول يك س�ال خب�ر داد. حالا هم 
عليرض�ا عب�دالله زاده از پزش�كي مي گويد كه 
در س�ال 23 هزار نس�خه به ارزش 37 ميليارد 
نوشته است. آمار و ارقام ارائه شده درباره نسخ 
ميلياردي از سوي سازمان تأمين اجتماعي اما در 
كنار آنكه معضل بي اخلاقي برخي پزش�كان در 
صرف منابع مردم را ب�ه نمايش مي گذارد، مؤيد 
يك نقص بزرگ و ناكارآمدي نظارت و پايش در 
س�ازمان تأمين اجتماعي نيز هست. به عبارت 
ديگر پيچيدن نس�خه هاي 37 ميليارد توماني 
از س�وي يك پزش�ك بدين معناس�ت كه اين 
سازمان يا در طول يك سال هيچ نظارت بر نسخ 
اين پزشك نداش�ته يا در برابر تجويزهاي غير 
اصولي و ميلياردي وي سكوت كرده است! حالا 
آنطور كه مش�اور معاون رفاه اجتماعي وزارت 
رفاه مي گويد، قرار اس�ت نظارت بيش�تر روي 
نس�خ دارويي اعمال ش�ود تا منابع مالي تأمين 
اجتماعي و پول درمان مردم اينگونه به هدر نرود. 
با اجراي طرح تحول سلامت اگرچه شاهد ارتقاي 
سطح رضايتمندي مردم در برخي بخش ها بوديم، 
اما حكاي��ت هزينه كرد بي ضابط��ه و در خطر قرار 
گرفتن منابع مالي حقيقتي انكار نش��دني است. از 
يك س��و با اجراي گام س��وم طرح تحول و اصلاح 
كتاب ارزشگذاري نسبي تعرفه ها شاهد رشد 120 
تا 300 درص��دي تعرفه ها بوديم و از س��وي ديگر 
برخي تخلفات نظير عمل هاي القايي و نسخه هاي 
نجومي در فقدان نظارت شكل گرفت و موجب شد 
تا درمان چاه ويلي ش��ود كه نه فقط همه منابع را 
بلعيد بلكه براي حل بده��كاري ميلياردي بيمه ها 
به مراكز درماني مجلس با تصويب 8 هزار ميليارد 
اوراق قرضه س��لامت عملًا بدهي ط��رح تحول را 
به حراج گذاش��ت، اما اين كار هم براي بدهي هاي 
ميلياردي حوزه سلامت چاره ساز نبود. حالا ديگر 
شخص وزير بهداش��ت هم پذيرفته براي مديريت 
منابع نامحدود نظام سلامت بايد محدوديت هايي 
اعمال شود. البته قرار است اين محدوديت ها براي 

بيماران باشد!

  تعيين سقف براي بيماري و درمان !
دكتر س��يد حس��ن هاش��مي درباره تدبير وزارت 
بهداش��ت براي كنترل هزينه ه��ا و منابع در طرح 
تحول و پ��س از انتقال بيمه س��لامت ب��ا تصويب 
مجلس به وزارت بهداش��ت مي گوي��د: قطعاً براي 
دفترچه هاي بيمه س��قف تعيين مي كنيم كه مثلًا 
س��الانه چقدر مي توانند در بخش سرپايي هزينه 
كنند، بخش زيادي از پول بيمه ها صرف هزينه هاي 
خدمات سرپايي مي شود. يك مريض در روز ممكن 
اس��ت براي يك خدمت به چند پزشك متخصص 
مراجعه كند و هر متخصص هم به تشخيص خودش 
سي تي اسكن، ام آر  اي و آزمايش تجويز كند و دارو 
بنويسند، بايد حتماً براي دفترچه هاي بيمه سقف 
بگذاريم. وي در واكنش به اينكه چنين تصميمي 

مي تواند براي مردم چالش زا باشد، پاسخ مي دهد: 
نمي توانيم بدون حساب و كتاب براي كشور هزينه 
توليد كنيم و نمي توانيم همه فشار را روي جامعه 

پزشكي بگذاريم!
محمد حسين قرباني هم درباره برنامه جديد بيمه 
سلامت و تعيين سقف پرداخت براي دفترچه هاي 
بيمه و بيمارس��تان ها مي گويد: دولت براي بهبود 
اوضاع، ناچار به كاهش هزينه هاي اضافي در حوزه 
سلامت شده اس��ت كه بدون ش��ك تعيين سقف 
پرداخت براي دفترچه هاي بيمه و بيمارستان ها از 
جمله اين اقدامات است. اجراي آزمون وسع براي 
مشاركت بيمه شدگان سلامت در خريد خدمت نيز 
اقدام ديگري در كاهش هزينه هاي س��لامت است 
تا دهك هاي پايين بتوانند از خدمات بهداش��تي و 

درماني نيز بهره مند شوند. 
  رابطه پزشكان و دلالان دارو

تعيين سقف براي دفترچه هاي بيمه و بيمارستان ها 
در حالي است كه منبع اصلي هدر رفت منابع حوزه 
س��لامت بيماران نيس��تند بلكه پزش��كانند! گواه 
اين ادعا هم آمار و ارقامي اس��ت كه درباره نس��خ 
ميلياردي برخي پزشكان منتشر شده،  همچنان كه 
تقاضاهاي القايي پزشكان در طرح تحول سلامت 
روندي افزايشي را طي كرد. بنابراين براي مديريت 
منابع سلامت بايد براي پزش��كان سقف گذاشت 
نه بيماران؛  اين تجربه اي اس��ت كه در بسياري از 
كشورهاي دنيا اجرايي مي شود.   مشاور معاون رفاه 
اجتماعي وزارت رفاه درباره واقعيت هاي رخ داده در 
طرح تحول سلامت مي گويد: در مواردي كه به بيمه 
مراجعه شده بررسي هاي خود را دنبال مي كنيم به 
طوري ك��ه در يكي از اين پرونده ها با چند ش��بكه 
و دلال مواجه ش��ده ايم، مثلًا پرونده اي را به بيمه 
فرستاديم و بعد از بررسي ديديم 50 پرونده ديگر 
مشابه آن وجود دارد كه با سه دلال كار مي كنند و 
ارزش دارويي نسخه شان 14 ميليارد تومان است. 

عبدالله زاده تأكيد مي كند: در ح��ال واقعي كردن 
ابزارهاي نظارتي هس��تيم و به دنبال آن هس��تيم 
تا ببيني��م در اين چرخ��ه تجويز دارو چه كس��ي 
مشكوك تر است. حتي مواردي وجود داشته كه يك 
پزشك در سال 23 هزار نسخه به ارزش 37 ميليارد 
نوشته است.  به گفته وي قبل از طرح تحول سلامت 
تا س��ال 92، هزينه هاي درمان تأمين اجتماعي و 
منابع با يك سرعت و رش��د حدود 20 درصدي در 
س��ال پيش مي رفت، اما به يكباره هزينه ها با رشد 
40 درص��دي منابع را دور زد.  مش��اور معاون رفاه 
اجتماعي وزارت رفاه مي گويد: نمي توانيم بگوييم 
چند درصد از پزشكان كار غيراخلاقي كرده و در اين 
نسخه نويسي ها مشاركت دارند با اين حال بيمه ها 
در حال پيگيري و شناس��ايي هستند به طوري كه 
حتي بيمه ها در برخي از استان ها سيستم ارجاع و 

پايش ايجاد كرده اند. 
وي ب��ا تأكيد بر اعمال نظارت بيش��تر روي نس��خ 
دارويي مي افزايد: بيمه سلامت نيز همچنان مشغول 
نظارت روي بحث نسخ تجويز شده است؛ چراكه در 
بررس��ي هاي انجام شده مشخص ش��د كه فقط 3 
درصد بيماران خاص كه حدود 30 تا 40 هزار نفر 
هس��تند، 1500 ميليارد تومان يارانه دارو مصرف 
مي كنند. پيداكردن اين 3 درصد مانند يافتن سوزن 
در انبار كاه است كه نظارت بر آن سخت، اما همين 

3 درصد بسيار هزينه بر شده است. 
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حادثه، رسانه و عنايت !
 اين روزها شرط برخورداري ايرانيان از حقوق شهروندي و خدمات رفاهي از جانب دولت 

منوط و محدود به رسانه اي شدن معضلات شده است
نگاه خاص كارگر زحمتك�ش و رنجور به دوربين 
عكاسي، شكار لحظه ها از حضور زن سالمند 84 
ساله فومني با چهارپايه پلاستيكي پاي صندوق 
رأي و دست به دست شدن تصوير انتقال كودك 
دو ساله از پنجره هاي خانه ملت به محوطه بيرون 
از جمله افراد خوش شانس�ي هستند كه به مدد 
ديده شدن از لنز دوربين هاي عكاس هاي خبري 
در رخدادها و ح�وادث مهم و تأثيرگذار، بالاخره 
مسئولي به فريادهاي بي صدايشان مي رسد، اما 
آيا به راستي شرط برخورداري از حقوق شهروندي 
و خدمات رفاهي در كشور ما منوط به ديده شدن 
اتفاق�ي از لن�ز دوربين هاي عكاس�ي اس�ت؟!

همزمان با انتخابات دوازدهمين دوره رياست جمهوري 
بود كه دو تصوير از ميان صدها عكس خبري و حضور 
حداكثري مردم پاي صندوق هاي رأي ماندگارتر شد.   
»ميرزاآقا پيرد موس��ي« مرد زحمتكشي است كه 
پيش تر با وانت امرار معاش مي كرد، اما با تنگناهاي 
اقتصادي و فش��ارهاي زندگي مجبور مي شود وانت 
خود را بفروشد و با فروش س��يب زميني و پياز روي 
گاري دس��تي به س��ختي امرار معاش كند. با وجود 
همه اين س��ختي ها، در روزهاي منتهي به انتخابات 
رياست جمهوري در صحنه حضور پيدا كرده و مانند 
بسياري از هموطنان، با حضور در پاي صندوق هاي 
رأي، حماسه 29ارديبهشت را خلق كرد. عكسي كه 
از ميرزا آق��ا در يكي از برنامه ه��اي انتخاباتي گرفته 
ش��ده بود،  مورد توجه كاربران شبكه هاي اجتماعي 
قرار گرفت و به نوعي به نماد طبقه زحمتكش جامعه 
تبديل شد و همين عكس شانس ديده شدن را به اين 

كارگر زحمتكش اعطا كرد. 
  شانس�ي به نام ديده ش�دن ب�راي »كبري 

رحمتي« و »ميرزا آقا«
شانسي كه پس از اعلام نتايج انتخابات بروز و ظهور 
پيدا كرد و ايران خودرو به پاس اين روحيه و مش��ي 
ايثارگرانه و در راستاي مسئوليت هاي اجتماعي خود، 
از ميرزاآقا براي حضور در اين ش��ركت دعوت و يك 

دستگاه خودرو وانت تندر به وي اهدا كرد. 
تصوير ديگر مربوط به كبري رحمتي، زن سالمندي 
بود كه در جريان انتخابات، با قدي خميده و توسط 
تكيه بر يك چهارپايه پلاستيكي سفيد رنگ به سمت 
صندوق رأي مي رفت و تصوير معروف اين حضور به 
سرعت در فضاي مجازي دست به دست شد. عكسي 
كه همچون كارگر اردبيلي ش��انس ديده شدن را به 

وي اعطا كرد و باعث ش��د تا رئيس جمهور به ديدار 
وي برود و در نهايت كبري رحمتي را از نعمت يك 
ويلچر برقي برخوردار كرد.  پس از اين بود كه رسانه ها 
نوشتند كبراي 84 ساله به خاطر سال ها شاليكاري 
اينچنين خميده شده است، اما آيا به راستي كبري 
رحمتي يك نفر است؟ آيا زنان سالمند ديگر در گيلان 
و مازندران و سرتاسر اين كشور پهناور زير بار شرايط 
سخت شاليكاري و دوشيدن شير دام ها و... قامتشان 

خميده نشده است؟!
  ك�ودك دو س�اله اي كه در جري�ان حادثه 

تروريستي تهران جهاني شد
در جريان حادثه تروريستي تهران، كودك دو ساله اي 
هم شانس ديده شدن را بالاخره پيدا كرد. عماد دو 
ساله اي كه در لحظات تيراندازي و حادثه تروريستي 
توسط نيرو هاي امنيتي از پنجره ساختمان مجلس به 
بيرون منتقل مي شود و باز هم عكاسي از منظره ياب 
دوربين خود اين صحنه را ثبت جهاني مي كند و تازه 
بعد از فروكش كردن اخبار مربوط به حادثه تروريستي 
است كه همه مي پرسيدند اين كودك خردسال در 

مجلس شوراي اسلامي چه كار مي كرد؟!
انگشت ها به س��مت مادر عماد اشاره مي كند و پاي 
درد و دل اين خانواده باز مي شود كه با كودك دو ساله 

خود در مجلس چه مي كردند؟!
عماد مبتلا به ام پي اس نوع دو است. عماد بايد پيوند 
مغز استخوان شود و در صورتي كه خون مورد نظر 

پيدا نشود بايد پيوند كبد صورت گيرد. با انجام پيوند 
كبد نيز 50 تا 80 درصد امكان بهبودي عماد وجود 
دارد. هم اكنون شش نفر براي پيوند مغز استخوان 
كانديدا ش��ده اند كه هزينه آزمايش ه��ر كدام يك 
ميليون و 600 هزار تومان اس��ت همچنين هزينه 
ارسال خون عماد به كش��ور آلمان 3 ميليون و 600 
هزار تومان است و ما به دليل مشكلات مالي از عهده 

پرداخت آن برنمي آييم.«
اين خلاصه ساعت ها درد و دل خانواده اي است كه از 
وسط معركه حمله تروريست هاي داعش به مجلس 
جان سالم به در برده بودند و پسر معصومشان شانس 
ديده شدن را پيدا كرده اس��ت، چراكه پيش از اين 
ماجرا مادر عماد براي درمان كودك خود به يكي از 
بيمارستان هاي دولتي نيز مراجعه مي كند و مسئولان 
مددكاري بيمارستان بدون توجه به وضعيت »عماد« 
با برخوردي نامناسب اقدام به اخراج اين خانواده از 

بيمارستان مي كنند. 
  دستور ديرهنگام وزير بهداشت

در نهايت هم وزير محترم بهداشت درحالي دستور 
رسيدگي به وضعيت اين بيمار را صادر كرد كه خانواده 
اين كودك در طول ماه هاي گذش��ته پيگيري هاي 
زيادي را براي درمان كودك خود انجام داده بودند، 
اما از طرف مسئولان وزارت بهداشت پاسخ شفافي به 
اين درخواست  داده نشده بود و بالاخره اين وزارتخانه 
پس از رسانه اي ش��دن اين موضوع و فشار رسانه ها 

مجبور به پيگيري وضعيت »عماد« مي شود.   سؤال 
اصلي اين است، آيا در كش��ور ما شرط برخورداري 
از خدمات رفاهي سازمان هاي دولتي بايد منوط به 
شانس ديده شدن از لنز دوربين يك عكاس خبري 
باشد؟   يعني تا دوربيني از پيرزني يا كارگري آن هم 
در زمان انتخابات، عكس��ي نگيرد و اين عكس بين 
مردم پخش نشود، نبايد در زمان هاي معمول سال، 
طبق قواعد و شرايط خاص، امكانات در اختيار امثال 
كبري رحمتي )كه تعدادش��ان هم كم نيست( قرار 
گيرد؟ آيا امثال آقا ميرزا در كشور ما وجود ندارند كه 
در نقطه نقطه اين كشور ميان فقر و بدبختي دست و 

پنجه نرم مي كنند؟!
آيا امثال عماد كه بيماري هاي مختلف پيشرفته دارند 
و مساعدت فرد فرد مسئولان را بارها در نامه نگاري ها 
و مراجعات خود مي طلبند، تنها بايد در يك رخداد و 
حادثه خلاصه شود؟! آيا امثال عماد در كشور ما كم 

وجود دارند؟!
به راس��تي چرا برخورداري از امكانات بايد به شانسِ 
ديده شدن وابسته باشد و اگر كسي چنين شانسي 

نداشت با مشكلات خود بسوزد و بسازد؟!
لازمه اجراي بدون تبعيض حقوق شهروندي، بسط 
خدمات در بين همه شهروندان است؛ نه اينكه به مدد 
حوادث و به طور موردي، آن هم براي جريان سازي 
رسانه اي تنها عده اي از كمتر برخورداران ايراني مورد 

عنايت دولت واقع شوند و ديگر هيچ. 

وقتي يك پزشك در سال 23 هزار نسخه به ارزش 37 ميليارد نوشته است، يعني سازمان تأمين اجتماعي يا هيچ نظارتي بر عملكرد وي نداشته است يا 
در قبال تخلفات وي سكوت كرده است 

همراهی تأمين اجتماعي با پزشكان براي چاپيدن مردم
اعتراف مقام مسئول در وزارت رفاه

 معاون پرورشي و فرهنگي وزير آموزش و پرورش با تأكيد بر اينكه امسال 
هدايت تحصيلي دانش آموزان توصيه اي خواهد بود نه الزامي گفت: هيچ 

اجباري در انتخاب رشته اي خاص توسط دانش آموزان وجود ندارد. 
 معاون برنامه ريزي، توسعه شهري و امور شوراي شهرداري تهران بيان 
كرد: طي هفته جاري حق بيمه عمر و حوادث آتش نش��انان شهيد حادثه 
پلاسكو به طور كامل و تا س��قف 413 ميليون تومان به وارث قانوني آنها 

پرداخت خواهد شد. 
 حجت الاسلام والمسلمين ش��هرياري، معاون رئيس قوه قضائيه سرانه 
پرونده ها به ازاي هر صد هزار نفر را 6 هزار و 795 اعلام كرد كه با توجه به 
جمعيت كل كشور بيشترين عدد سرانه در استان چهار محال و بختياري و 

كمترين آن در استان هرمزگان است. 
 رئيس ش��وراي اس��لامي ش��هر تهران گفت: اخباري كه از بدهي هاي 
ش��هرداري در فضاي مجازي گفته مي ش��ود، قابل اعتماد نيست و مرجع 

اصلي گزارش شهرداري تهران خواهد بود. 
 علي اكبر كسائيان اعلام كرد: سايت »صراط نيوز« به اتهام افترا و نشر 
مطالب خلاف واقع و همچنين روزنامه »رس��الت« به اتهام نشر مطالب 
خلاف واقع به قصد تشويش اذهان عمومي با اكثريت آرا مجرم شناخته 

نشدند. 
 رئيس بسيج جامعه زنان در خصوص مفهوم آتش به اختيار بودن گفت: 
مردم در مقابل هجمه س��نگين فرهنگي، اقتصادي و سياسي دشمن بايد 
حضور جدي و فعالي داشته باشند، اين مفهوم به مثابه آتش به اختيار بودن 

است. 2030 جنازه اي است كه بايد زودتر دفن شود. 
 وزير آموزش و پرورش از پرداخت بخشي از معوقات حق الزحمه امتحانات 
در هفته گذشته خبر داد و افزود: س��عي مي كنيم تا پايان خرداد ماه سال 

جاري مابقي معوقات حق الزحمه امتحانات پرداخت شود. 
 معاون توسعه مشاركت هاي مردمي كميته امداد استان تهران اعلام كرد: 
هزار كودك كه سرپرس��ت آنها بيمار يا وضعيت نامساعد اقتصادي دارند، 

بدون حامي هستند. 
 دبير علمي سومين سمينار ملي تومورهاي س��ر و گردن با بيان اينكه 
استعمال سيگار، احتمال تومورهاي حنجره را تا 40 برابر افزايش مي دهد، 
گفت: اگر فردي علاوه بر سيگار، مواد الكلي نيز مصرف كند، اين احتمال 

تا 80 برابر افزايش مي يابد. 
 بر اساس آنچه مطالعات محققان نشان مي دهد، قرارگيري كودكان در 
معرض آلودگي هوا به طور مستقيم در DNA آنها تأثير منفي مي گذارد و 

منجر به كوتاه شدگي تلومر در آنها مي شود. 

نايب آنلاين!
قد برافراش��تن مدعيان ارتباط با امام زمان )عج( و مدعيان مهدويت 
موضوع تازه اي نيس��ت و در طول تاريخ غيبت حض��رت مهدي )عج( 
بارها و بارها اشخاصي خود را رابط امام زمان )عج( و حتي مهدي موعود 
معرفي كردند؛ چهره هايي چون س��يد علي محمد شيرازي معروف به 
باب و ميرزا حس��ين علي نوري ملقب به بهَ��اءُ الله از معروف ترين آنها 
هستند كه با سناريوي انگليس پايه گذار فرقه هاي مجعول باب و بهايي 
در كشورمان بودند. اين ماجرا هر چند در فرم و محتوا متناسب با زمان 
و ارتقاي سطح دانش و شعور عمومي تغييراتي داشته اما همچنان ادامه 
دارد و با تغيير فضاي ذائقه س��ازي و اثرگذاري انگار زمينه نفوذ فكري 
فرهنگي براي دنياي استعمار آسان تر و در دسترس تر هم شده است. 
يكي از محورهاي اين نفوذ با شايعه سازي در فضاي مجازي و شبكه هاي 
اجتماعي صورت مي گيرد و هر روز شاهد بروز و ظهور شايعه اي جديد 
و انتش��ار لحظه اي آن سوار بر امواج سايبري هس��تيم، اما انگار ماجرا 
به شايعه سازي ختم نمي شود. در ش��رايطي كه گسترش رسانه هاي 
ارتباط جمعي و ش��بكه هاي اجتماعي در كنار آفات خود زمينه  س��از 
ارتقاي سواد رسانه اي افراد هم شده اس��ت، اما با كمال تعجب با نسل 

تازه اي از مدعيان مهدويت مواجهيم؛ مدعي مهدويت آنلاين!
ماجرا از اين قرار است كه اخيراً ش��خصي با ايجاد يك حساب كاربري 
در فضاي مجازي خود را »سيد يماني« و به عنوان تنها نماينده رسمي 
حجت بن الحس��ن)ع( معرفي كرده و نكته جالب توجه اينجاس��ت كه 
حس��اب كاربري او هزاران دنبال كننده دارد! هر چند با كسي كه براي 
امام زمام )عج( صفحه اينستاگرام مي سازد مي تواند تعداد دنبال كننده 
اين صفحه را هم با راهكارهاي موجود افزايش دهد. بخشي از اين دنبال 
كننده ها هم كه ممكن اس��ت شخصيت حقيقي داش��ته باشند بدون 
شك از روي كنجكاوي به اين صفحه سر مي زنند. اين مدعي مديريت 
صفحه امام زمان )عج( در اينستاگرام درباره صفحه اش اينگونه توضيح 
داده اس��ت » اين صفحه مباركه تحت نظر و مديريت كامل امام زمان 
)عج( فعاليت مي كند. ايشان جمعه ها ساعت 9 شخصاً آنلاين مي شوند 
و پيام هاي شما را مي خوانند. نامه هاي شما در بخش »استوري« قرار 

مي گيرند و حضرت آنها را مي بينند.«
چنين رخدادهايي بروندادي ديگر از غفلت مسئولان از فضاي مجازي 
و رها ش��دن اين فضا به حال خود اس��ت. بديهي اس��ت حتي با فيلتر 
ش��دن اين صفحه، صفحات ديگري با موضوعات مشابه يا چالش هاي 
جدي تر از اين خودنمايي خواهند داشت؛ چراكه اصل ماجرا همچنان 
باقي است. در حالي كه با راه اندازي ش��بكه ملي اطلاعات و حمايت از 
شبكه هاي اجتماعي داخلي مي توان فضاي مجازي و فضاي جامعه را 
امن و س��الم كرد؛ چراكه امروز كنترل دنياي جامعه واقعي در دس��ت 

فضاي مجازي است. 

مجتبي شاكري:

شب قدر مجريان انتخابات باطل است
رئيس كميته فرهنگي شوراي ش�هر تهران با اشاره به جلسه روز 
گذشته در فرمانداري درباره انتخابات شوراها گفت: وزارت كشور، 
اس�تانداري، فرمانداري و هيئ�ت نظارت از بازش�ماري 10 درصد 
صندوق ها استنكاف و روي مواضع قبلي خود پافشاري مي كنند. 
مجتبي شاكري در تذكر پيش از دستور در جلسه غيرعلني شوراي شهر 
تهران با اشاره به اينكه برخي از نامزدها نسبت به نتايج اعلام شده اعتراض 
دارند و از مبادي قانوني طرح شكايت كرده اند، گفت: حق كسي يا جمعي 
كه اعتراض دارد، اين است كه به شكايت او رسيدگي شود و بازشماري 
10 درصد آرا، درخواستي منطقي اس��ت، اما وزارت كشور، استانداري، 
فرمانداري و هيئت هاي نظارت و اجرايي اين حق  الناس را ادا نمي كنند.  
وي افزود: روز شنبه بعد از ساعتي گفت و گو در فرمانداري، نهايتاً اعلام 
كردند كه از بازشماري 10 درصد صندوق ها استنكاف مي كنند، اين در 
حالي است كه جمع آرای نفر اول و نفر بيس��ت و دوم تهران بيش از دو 
ميليون و سيصدهزار رأي مي باش��د كه نسبت به كل آراي مأخوذه يك 
ميليون فاصله وج��ود دارد و اين اختلاف رأي ب��الا نتيجه انتخابات را با 
تأكيد بيشتري قابل بازشماري نشان مي دهد.  شاكري با تأكيد بر اينكه به 
سهم خودم از كساني كه در احقاق حق نامزدهاي شاكي كوتاهي كرده اند 
نمي گذرم، گفت: اين حق الناس بر گردن مس��ئولان برگزاري انتخابات 

است و آقايان بدانند شب قدرشان باطل است. 
   وعده براي رسيدگي به 9 شكايت انتخاباتي 

رئيس هيئت نظارت بر انتخابات شوراهاي اس��لامي شهر و روستايي 
استان تهران گفت: صحت انتخابات شهر تهران با اتفاق آرا تأييد شد و 
از اين پس هيچ شكايتي قابل قبول نخواهد بود. عليرضا رحيمي خاطر 
نشان كرد: در خصوص انتخابات شوراهاي اسلامي شهر تهران با توجه به 
اينكه پيش فرض انتخابات حوزه تهران مورد تأييد هيئت هاي نظارت و 
اجرايي قرار گرفته بود، طبق قانون انتخابات 48 ساعت فرصت دريافت 
شكايات جديد بود و از مجموع 190 شكايتي كه در دوره قبل ارائه شده 
بود در دوره جديد و در بازه زماني 48 س��اعته 9 شكايت جديد رسيد 
و ما اين 9 ش��كايت را مجدداً مورد بررسي قرار داديم. رحيمي تصريح 
كرد: علاوه بر اين موضوع در مرحله قبل هيئت نظارت شهر تهران در 
پي شكاياتي در چند مرحله نتايج 50 نفر اول را مورد بررسي قرار داد 
و صورتجلسات صندوق ها را با س��امانه وزارت كشور تطبيق داد تا اگر 

انحرافي وجود داشته، اصلاح شود كه انحرافي مشاهده نشد. 

هشدار مدير كل دفتر آلودگي هاي دريايي:

وزارت نيرو با تصفيه نكردن فاضلاب
 آب را هدر مي دهد

مدي�ر كل دفت�ر بررس�ي آلودگي ه�اي درياي�ي س�ازمان 
محيط زيس�ت تأكي�د ك�رد: تصفي�ه نك�ردن فاض�لاب ب�ه 
معن�اي از دس�ت رفت�ن آب قاب�ل اس�تحصال كش�ور اس�ت. 
ضياءالدين الماسي با اعلام اينكه فاضلاب تصفيه نشده در شهرهاي ساحلي 
به دريا مي ريزد، گفت: اين موضوع آلودگي ميكروبي را به دنبال دارد و در 
شمال نگران كننده تر اس��ت.  مدير كل دفتر بررسي آلودگي هاي دريايي 
سازمان محيط زيست گفت: در چند سال گذش��ته تمركز اين دفتر روي 
اصلاح روندهاي نادرست و تدوين ضوابط و دستورالعمل ها و آيين نامه هاي 
لازم بوده است.  افزود: توسعه بازرسي هاي سازمان حفاظت محيط زيست 
به حوزه فراساحل از ديگر اقداماتي بود كه انجام شد و تدوين اجراي برنامه 
مدون پايش هم از عمده ترين فعاليت هاي اين دفتر در سال هاي اخير بوده 
است.  وي ادامه داد: فاضلاب هاي ش��هري كه مديريت و تصفيه نمي شود 
وارد دريا مي شود و آلودگي ميكروبي دارد و تهديدكننده بخشي از جامعه 
است كه با اين آب ها تماس دارد از جمله جامعه صيادي يا كساني كه براي 
تفرج به سواحل مي روند.  الماسي تصريح كرد: تأكيد سازمان محيط زيست 
بر توسعه شبكه جمع آوري و تصفيه فاضلاب اس��ت، اما اجراي اين كار بر 
عهده وزارت نيرو است كه آن دستگاه هم براي اجراي اين وظايف مشكلات 
متعددي دارد، مثلًا هزينه احداث ش��بكه جمع آوري در شمال كشور به 
دليل بافت شهري و رودخانه ها بالاست.  وي در پايان هشدار داد: آلودگي 
ميكروبي در مناطق شمالي كشور نسبت به درياهاي جنوب نگران كننده تر 

است، زيرا درياهاي جنوب ظرفيت خودپالايي بالاتري دارند. 

عضو مجمع نمايندگان استان تهران:

نرخ كرايه حمل و نقل عمومي بايد سالانه 
كاهش يابد

گون�ه  ه�ر  ب�ا  ته�ران  اس�تان  نماين�دگان  مجم�ع  عض�و 
افزاي�ش ن�رخ كراي�ه حم�ل ونق�ل عموم�ي مخالف�ت و ب�ر 
ل�زوم تعيي�ن تكلي�ف ه�ر چ�ه س�ريع تر كرايه ه�ا تأكي�د ك�رد. 
محمدرضا بادامچي، در رابطه با موافقت هيئت حل اختلاف وزارت كشور 
با افزايش 10 درصدي نرخ كرايه مترو، تاكس��ي و اتوبوس، در مخالفت با 
هر گونه افزايش نرخي براي س��ال جاري گفت: متوليان ش��هري بايد به 
نحوي عمل كنند كه هر س��اله با كاهش نرخ حمل و نقل عمومي مواجه 
شويم نه اينكه نسبت به افزايش نرخ غيرمعقول و غيرمنطقي نرخ كرايه ها 
اقدام كنند.  نماينده مردم تهران، ري، شميرانات، اسلامشهر و پرديس در 
مجلس شوراي اس��لامي، بر لزوم تعيين تكليف هر چه سريع تر كرايه هاي 
حمل ونقل عمومي تأكيد كرد و افزود: متوليان شهري بايد هر چه سريع تر 
اين موضوع را فيصله دهند، زيرا بي توجهي نس��بت به تعيين تكليف اين 
موضوع افزايش خودسرانه كرايه ها را  از سوي رانندگان به دنبال دارد كه 
اين موضوع منجر به درگيري ميان رانندگان و مردم مي شود. وي با تأكيد 
بر اينكه با توجه به ترافيك سرسام آور و آلودگي هواي تهران كرايه حمل 
و نقل عمومي بايد به صورت نزولي كاهش يابد، تصريح كرد: با استفاده از 
اهرم كاهش كرايه حمل و نقل عمومي بايد شهروندان را به سمت استفاده 
از حمل و نقل عمومي و خ��ودداري از روي آوردن به س��مت خودروهاي 
ش��خصي ترغيب كرد. نماينده مردم تهران، ري، شميرانات، اسلامشهر و 
پرديس در مجلس دهم، با يادآوري اينكه براي بهبود وضعيت هواي تهران 
بايد به سمت گسترش و توسعه وسايل حمل و نقل عمومي گام برداشت، 
تصريح كرد: افزايش كرايه هاي حمل ونقل نبايد به گونه اي صورت گيرد 
كه مردم متضرر شوند زيرا قشر ضعيف و متوسط جامعه بيشترين استفاده 
از وس��ايل حمل و نقل را دارند؛ در كنار كاهش نرخ كرايه ها بايد به سمت 
گسترش حمل و نقل عمومي گام برداشت تا با بهبود وضعيت هوا و كاهش 
ترافيك تهران روبه رو شويم. عضو مجمع نمايندگان استان تهران با تأكيد 
بر ضرورت لزوم گسترش حمل ونقل ريلي در پايتخت گفت: حمل و نقل 

ريلي به عنوان حمل و نقل پاك در تهران بايد گسترش يابد. 

زهرا چيذري 
  گزارش یک

نيره ساري
  گزارش 2

كبري فرشچي

معاون سازمان ميراث فرهنگي عنوان كرد

 پذيرش غير قانوني بيماران خارجي
 در بيمارستان ها

معاون گردش�گري س�ازمان مي�راث فرهنگي، صنايع دس�تي و 
گردش�گري خاطر نش�ان كرد: بايد در بيمارس�تان هاي كش�ور 
از پذي�رش غيرقانوني بيم�اران خارج�ي جلوگيري ش�ود، زيرا 
ادام�ه آن ب�راي ش�ركت هاي فع�ال در ح�وزه گردش�گري 
س�لامت، ايج�اد بي انگيزگ�ي مي كن�د و باع�ث رانت مي ش�ود. 
مرتضي رحماني موحد در حاشيه نشست خبري »چهارمين جشنواره 
مش��اركت ملي گردش��گري« در پاس��خ به برخي پرس��ش ها درباره 
گردش��گري حلال اظهار داش��ت: بارها توضيح داده ش��ده است كه 
چرا ما مدعي گردشگري حلال در دنيا هس��تيم، زيرا ايران با داشتن 
پتانس��يل هايي كه در اين حوزه دارد مي تواند در گردش��گري حلال 
در جهان بس��يار بهتر عمل كند.  وي افزود: ما سال گذشته در مشهد 
به ص��ورت نمادين چند گواهينامه گردش��گري حلال اه��دا كرديم و 
هم اكنون نيز تأسيس��ات گردشگري، موازين و ليس��ت هاي دريافت 

گواهينامه گردشگري حلال را دريافت و شناخت پيدا كردند. 
رحماني موحد بيان داشت: نشان گردشگري حلال ايران بايد بين المللي 
ش��ود، همچنين ش��وراي راهبري حلال نيز داريم تا زيرساخت هاي 

گردشگري حلال را بهتر و گسترده تر فراهم كند. 
وي درباره عملكرد شوراي راهبري گردشگري سلامت كه در سال 93 
با مشاركت چهار نهاد و وزارتخانه شكل گرفت كه يك نهاد نيز به اين 
شورا اضافه شد و يك نهاد ديگر نيز به آن مي پيوندد، گفت: گردشگري 
سلامت در گذشته از يك بي نظمي برخوردار بود، ولي هم اكنون به سمت 
نظم بخشيدن شركت ها و مراكز بيمارستاني پيش رفتيم و همچنين 

انجمن توسعه گردشگري سلامت نيز تأسيس شد. 


